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Protokół nr LXIII/2024 z LXIII sesji Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji, 

która odbyła się w dniu 25 kwietnia 2024 r. o godz. 18.30 
w Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej przy ul. Świerkowej 1 

 
 
Sesję Rady Miasta prowadził Przewodniczący Rady Miasta Michał Gołąb. 
 
I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 
 
O godz. 18.30 Przewodniczący RM M. Gołąb ogłosił otwarcie obrad, stwierdził kworum (skład RM na 
dzień sesji wynosił 14 radnych, obecnych na sesji było 13 radnych, przy czym radny P. Dziekański był 
nieobecny na całej sesji, a radny S. Lasota dołączył do obrad spóźniony o kilka minut; lista obecności 
radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu z sesji) i przekazał informacje o ochronie danych 
osobowych (wyświetlono także na ekranie i umieszczono na sali obrad). 
W posiedzeniu udział wzięli również Burmistrz, Sekretarz i Skarbnik Miasta, obsługa prawna, 
przedstawiciele UM i jednostek organizacyjnych oraz mieszkańcy (w tym radni elekci), a także jako 
gość specjalny Prezes Fundacji Miasto R. Grobelny – były Prezydent Poznania. 
Przewodniczący RM poinformował, że w sesji uczestniczy także jako Burmistrz elekt p. M. Eckhoff, 
której Komisarz Wyborczy z dniem 7 kwietnia br. wygasił mandat radnej w związku z jej wyborem 
podczas wyborów samorządowych na Burmistrza Miasta.  
 
II. Przedstawienie porządku obrad 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o przedstawienie porządku obrad (wyświetlono). 
Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono. 
 
Porządek obrad: 

I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
III. Przyjęcie protokołów z LXI i LXII sesji Rady Miasta. 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami.  
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 
VI. Podjęcie uchwał w sprawach: 
1. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2040;  
2. zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2024 rok; 
3. uchwalenia "Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Miasta 

Podkowa Leśna”; 
4. udzielania stypendium za wybitne osiągnięcia edukacyjne, sportowe lub artystyczne dla 

uczniów oraz określenia warunków, zakresu i trybu jego przyznawania; 
5. wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu; 
6. zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w 
roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w przedszkolach publicznych, dla których 
organem prowadzącym jest Miasto Podkowa Leśna; 

7. zmiany uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Podkowa Leśna w 2024 roku”; 

8. zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego ,,Korpus Wsparcia Seniorów” na 
rok 2024 r. 

VII. Złożone pisemnie interpelacje i zapytania radnych.   
VIII. Rozpatrzenie Raportu o stanie Miasta Podkowa Leśna w 2023 roku: 
1. prezentacja Raportu; 
2. debata; 
3. głosowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania. 
IX. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2023 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Miasta Podkowa Leśna za 2023 rok: 
1. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie o przedłożonym przez 

Burmistrza Miasta Podkowa Leśna sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok; 
2. dyskusja; 
3. głosowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2023 rok 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok. 
X. Absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok:  
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1. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Miasta Podkowa Leśna za 2023 rok; 

2. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie o przedłożonym przez 
Komisję Rewizyjną Rady Miasta Podkowa Leśna wniosku w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi z tytułu wykonania budżetu miasta za 2023 rok; 

3. dyskusja; 
4. głosowanie projektu uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 
XI. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miasta z działalności Rady Miasta w toku kadencji.  
XII. Uroczyste zakończenie kadencji 2018-2024.  
XIII. Zamknięcie sesji.     

 
III. Przyjęcie protokołów z LXI i LXII sesji Rady Miasta 
 
Radni nie zgłosili uwag do projektów protokołów. 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt protokołu z LXI sesji pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Edyta Barucka, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, 
Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech 
Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (2) 
Paweł Dziekański, Sławomir Lasota 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Protokół został przyjęty - protokół  
Nr LXI/2024 z LXI sesji RM przeprowadzonej 14 marca 2024 r. 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt protokołu z LXII sesji pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Edyta Barucka, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, 
Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech 
Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (2) 
Paweł Dziekański, Sławomir Lasota 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Protokół został przyjęty - protokół  
Nr LXII/2024 z LXII sesji RM przeprowadzonej 13 kwietnia 2024 r. 
 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
O godz. 18.38 do obrad dołączył radny S. Lasota – obecnych 13 radnych. 
 
Burmistrz Miasta A. Tusiński przedstawił informację o swoich działaniach pomiędzy LXI sesją RM 
przeprowadzoną 14 marca 2024 r. a LXIII sesją RM. Informacja Burmistrza stanowi załącznik Nr 2 do 
protokołu z sesji. 
 
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb przypomniał, że 30 kwietnia kończy się obecna kadencja władz 
samorządowych. Pierwsza sesja RM nowej kadencji, podczas której ślubowanie złoży Pani Burmistrz i 
nowi radni, została zwołana na 7 maja br., na godz. 18.30.  

Przewodniczący RM przypomniał radnym o konieczności złożenia rocznych oświadczeń majątkowych 
do dnia 30 kwietnia wg stanu na dzień 31 grudnia 2023 r. Natomiast nowi radni powinni złożyć 
pierwsze oświadczenie majątkowe w terminie 30 dni od dnia złożenia ślubowania, wg stanu na dzień 
złożenia oświadczenia. 
 
13 kwietnia br. odbyła się Uroczysta LXII sesja RM, która zwołana została dla wręczenia Odznaki 
Honorowej „Zasłużony dla Miasta Ogrodu Podkowa Leśna” p. J. Fortini oraz pp. M. i A. Ryczerom.  
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15 kwietnia br. zmarła prof. Jadwiga Staniszkis – Honorowa Obywatelka Miasta Ogrodu Podkowa 
Leśna. W dniu dzisiejszym odbyły się uroczystości pogrzebowe. 
 
Podjęta na przedostatniej sesji RM uchwała ws. poparcia petycji mieszkańców i twórców kultury 
została przekazana adresatom wg rozdzielnika. 
 
Do RM wpłynęły:  
- interpelacja W. Żółtowskiego i zapytanie radnej M. Eckhoff oraz odpowiedzi Pana Burmistrza – pisma 
zostaną przedstawione w punkcie VII porządku obrad, 
- wystąpienie pokontrolne Wojewody Mazowieckiego dot. przeprowadzonej kontroli wyboru ławników – 
nieprawidłowości nie stwierdzono, 
- pozytywna opinia RIO nt. wniosku absolutoryjnego KR, 
- opinia Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej Państwowego Gospodarstwa Wodnego 
Wody Polskie nt. projektu "Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Miasta 
Podkowa Leśna” – zgłoszone uwagi zostały uwzględnione w projekcie uchwały ws. uchwalenia 
Regulaminu, który dziś będzie procedowany, 
- ocena zasobów pomocy społecznej za 2023 rok, 
- sprawozdanie OPS z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie za rok 
2023, 
- sprawozdanie OPS z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2023 rok. 
Wszystkie dokumenty zostały przekazane Państwu Radnym. 
 
VI. Podjęcie uchwał 
 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2040 
 

Przewodniczący RM M. Gołąb zaproponował łączne omówienie projektów uchwał dot. zmian w WPF  
i zmian w budżecie miasta (pkt VI ppkt 1 i 2 porządku obrad) i poprosił Przewodniczącą KGiR o 
przedstawienie opinii Komisji. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że oba projekty uchwał  zostały zaopiniowane 
pozytywnie jednogłośnie przez KGiR. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały ws. zmian w WPF pod głosowanie imienne.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Edyta Barucka, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina Likhtarovich, 
Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Paweł Dziekański 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr  455/LXIII/2024. 
 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2024 rok 
 

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Edyta Barucka, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina Likhtarovich, 
Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Paweł Dziekański 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 456/LXIII/2024. 
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3. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia "Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków na terenie Miasta Podkowa Leśna 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że zmiany w stosunku do projektu Regulaminu zostały 
wprowadzone zgodnie z zaleceniami organu opiniującego, czyli  Dyrektora Regionalnego Zarządu 
Gospodarki Wodnej Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie. Projekt uchwały 
opiniowany był przez KGiR. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
3 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących”.  
Odpowiadając na pytanie radnego S. Lasoty o głosy wstrzymujące radna M. Łaskarzewska wyjaśniła, 
że podczas opiniowania projektu uchwały wstrzymała się od głosu, bo wg niej Regulamin jest bardzo 
kontrowersyjny. Wcześniej radna głosowała przeciwko przyjęciu tego Regulaminu i teraz także odda 
głos przeciwny, bo wprowadzone poprawki nie wnoszą nic merytorycznego.  
Głos chciał zabrać mieszkaniec, który stwierdził, że ma szereg uwag do tego Regulaminu, jednak 
Przewodniczący RM - opierając się na zapisach Statutu Miasta - nie udzielił mu głosu. 
Radna M. Łaskarzewska powiedziała, że  Statut Miasta powinien zostać w tym zakresie zmieniony, bo 
głos mieszkańców jest ważny w obradach RM. 
Radna B. Majewska zaprosiła mieszkańców do udziału w posiedzeniach komisji RM - poszczególne 
tematy są tam dokładnie omawiane z merytorycznymi pracownikami UM. 
 
Wobec braku pytań radnych odnośnie projektu uchwały, Przewodniczący RM poddał projekt uchwały 
pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Edyta Barucka, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek 
Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Wojciech 
Żółtowski 
PRZECIW (2) 
Małgorzata Łaskarzewska, Dąbrówka Smolny 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Sławomir Lasota 
NIEOBECNI (1) 
Paweł Dziekański 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 457/LXIII/2024. 
 

4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielania stypendium za wybitne osiągnięcia edukacyjne, 
sportowe lub artystyczne dla uczniów oraz określenia warunków, zakresu i trybu jego 
przyznawania 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o przedstawienie opinii KSS i KGiR. 
Członek KSS W. Sancewicz poinformował, że KSS jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały (7 głosów za). 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie 
jednogłośnie przez KGiR. 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Edyta Barucka, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina Likhtarovich, 
Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Paweł Dziekański 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 458/LXIII/2024. 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o przedstawienie opinii KGiR. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Edyta Barucka, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina Likhtarovich, 
Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Paweł Dziekański 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 459/LXIII/2024. 
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za 
korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym 
do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w przedszkolach 
publicznych, dla których organem prowadzącym jest Miasto Podkowa Leśna 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o przedstawienie opinii KSS i KGiR. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie 
jednogłośnie przez KGiR. 
Członek KSS W. Sancewicz poinformował, że KSS jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały (7 głosów za). 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Edyta Barucka, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina Likhtarovich, 
Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Paweł Dziekański 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 460/LXIII/2024. 
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta 
Podkowa Leśna w 2024 roku” 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb wyjaśnił, że projekt uchwały nie był opiniowany przez komisje, bo 
wprowadzane do uchwały zmiany są poprawkami sugerowanymi do wprowadzenia przez Wojewodę 
Mazowieckiego, po czym poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Edyta Barucka, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina Likhtarovich, 
Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Paweł Dziekański 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 461/LXIII/2024. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego 
,,Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024 r. 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb wyjaśnił, że projekt tej uchwały także nie był opiniowany przez komisje 
- to poprawka oczywista i konieczna do wprowadzenia. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Edyta Barucka, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina Likhtarovich, 
Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Paweł Dziekański 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 462/LXIII/2024. 
 
VII. Złożone pisemnie interpelacje i zapytania radnych  
 
Do RM wpłynęły kierowane do Burmistrza Miasta: 
- interpelacja radnej M. Eckhoff ws. programu InPost GreenCity, 
- zapytanie radnego W. Żółtowskiego ws. wystąpienia o uporządkowanie telefonicznych linii 
napowietrznych. 
Burmistrz Miasta A. Tusiński powiedział, że odpowiedzi zostały udzielone w formie pisemnej i są 
zamieszczone w BIP Miasta. Dodał, że jeśli chodzi o zapytanie radnego W. Żółtowskiego to potrzebna 
jest inna forma komunikacji z Orange - nie wystarczy chyba sama wymiana maili i pism. Nowe władze 
Miasta muszą podjąć rozmowy w tej kwestii. Natomiast wniosek ws. paczkomatu został przekazany 
do WKD - nie ma jeszcze wiążącej odpowiedzi, bo była wymiana członków Zarządu WKD – na 
pierwszym spotkaniu władz spółki z władzami gmin trzeba będzie wrócić do tego tematu. 
 
VIII.  Rozpatrzenie Raportu o stanie Miasta Podkowa Leśna w 2023 roku 
 
1. Prezentacja Raportu 
 
Prezentacji Raportu dokonał p. R. Grobelny - Prezes Fundacji Miasto, która opracowała Raport o 
stanie Miasta Podkowa Leśna w 2023 roku. Szeroko omówił zawartość merytoryczną Raportu – 
elementy obligatoryjne wynikające z ustawy o samorządzie gminnym oraz fakultatywne. Podkreślił 
zaletę formy interaktywnej Raportu jako strony internetowej (https://podkowalesna-
2023.g.fundacjamiasto.pl/ ). 
Przedstawiona prezentacja stanowi załącznik Nr 3 do protokołu  z sesji. 
 
2. Debata 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb powiedział, że dobrym obyczajem, który już utrwalił się w Podkowie 
Leśnej, jest to, że debatę rozpoczynają mieszkańcy. Przypomniał, że w ostatnich latach przyjmowano, 
że każdy mieszkaniec ma po 3 minuty czasu na wypowiedź.  
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne propozycję ustalenia limitu czasu wypowiedzi 
mieszkańców jako 3 minuty. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata 
Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-
Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
PRZECIW (1) 
Dąbrówka Smolny 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Edyta Barucka 
NIEOBECNI (1) 
Paweł Dziekański 
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Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania – propozycja Przewodniczącego RM 
została przyjęta.   
 
Przewodniczący RM poprosił, aby podczas debaty zabierający głos odnosili się do Raportu. Dodał, że 

radni nie będą mieli ograniczanego czasu, ale także powinni swoje wypowiedzi zamknąć w 3-5 
minutach. Następnie poinformował, że do udziału w debacie zgłosiło się czworo mieszkańców i 
udzielił im głosu wg kolejności rejestracji zgłoszeń.  

Głos w debacie zabrali:    
- p. A. Klimczyk zapytał o plan i o stan wdrożenia poszczególnych modułów portalu „E-usługi dla 

Podkowian”; 
- p. W. Kaźmierczak poruszył kwestie jakości wody miejskiej, w tym zbyt częstego dozowania 

podchlorynu sodu oraz nowoczesnych metod uzdatniania wody; 
- p. M. Stępka zapytała, ile było pozwów przeciwko mieszkańcom i stowarzyszeniom o rzekome 
naruszenie dóbr osobistych miasta i jakie są koszty obsługi prawnej tych pozwów, jakie działania 
podjął Burmistrz w celu ochrony Willi Jókawa oraz o nieracjonalne wg niej wydatki środków z budżetu 
miasta; 

- p. A. B. Siwirska poruszyła temat zwiększenia partycypacji mieszkańców w procesie podejmowania 
decyzji dotyczących przyszłości miasta i docierania do mieszkańców z informacjami nt. 
prowadzonych konsultacji społecznych. 

Burmistrz Miasta A. Tusiński odniósł się do poruszonych zagadnień. Wypowiedzi Burmistrza uzupełnili 
Przewodniczący RM i Prezes R. Grobelny. 
 
Burmistrz zwrócił ponadto uwagę, że z początkiem 2026 roku strategia rozwoju gminy stanie się 
dokumentem obowiązkowym dla gmin. Gminy będą musiały także uchwalić plany ogólne, które będą 
musiały odpowiadać strategii rozwoju.  
 
Następnie Przewodniczący RM przekazał głos radnym. Udział w debacie wzięli: 
- radny J. Matłacz wypowiedział się w kwestii konieczności prowadzenia stałej kampanii informacyjnej 
dla mieszkańców nt.  portalu „E-usługi dla Podkowian”; 

- radna E. Barucka odniosła się do struktury Raportu o stanie miasta i sposobu opisywania działań; 
przekazała także swoje spostrzeżenia odnośnie możliwości rozbudowania przyszłorocznego Raportu 
i poprawienia jego klarowności (np. brak informacji, jakie obszary są rozpoznawane jako obszary 
wymagające działania – radni mogliby przedstawiać wnioski płynące z poszczególnych okręgów); 

- radna D. Smolny zapytała o liczbę wydanych Podkowiańskich Kart Mieszkańca oraz o wzrost 
wydatków poniesionych na bezpieczeństwo publiczne; zwróciła także uwagę, że w Raporcie brakuje 
części podsumowująco-wnioskującej (w którą stronę powinniśmy iść); 

- radna M. Łaskarzewska zwróciła uwagę na brak w Raporcie informacji nt. Lasu Młochowskiego. 
Do poruszonych tematów odnieśli się Prezes R. Grobelny, Burmistrz Miasta A. Tusiński  
i Przewodniczący RM M. Gołąb. 
 
3. Głosowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb powiedział, że cieszy się, że debata nad Raportem z roku na rok staje 
się coraz bardziej merytoryczna, po czym (wobec braku innych zgłoszeń do udziału w debacie) poddał 
pod głosowanie imienne projekt uchwały ws. udzielenia Burmistrzowi wotum zaufania. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Edyta Barucka, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina Likhtarovich, Bożena 
Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech 
Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Małgorzata Łaskarzewska 
NIEOBECNI (1) 
Paweł Dziekański 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 463/LXIII/2024. 
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IX. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2023 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Miasta Podkowa Leśna za 2023 rok  
 
Po przeprowadzeniu debaty nad Raportem o stanie miasta oraz udzieleniu przez radnych 
Burmistrzowi wotum zaufania,  Przewodniczący RM M. Gołąb przekazał głos Burmistrzowi Miasta  
A. Tusińskiemu, który dokonał wprowadzenia do tematu budżetu miasta w 2023 roku. Burmistrz 
przedstawił konstrukcję budżetu miasta (m.in. wzrost kosztów bieżących, wzrost dochodów miasta, 
pozyskane dofinansowania, bardzo duża zrealizowanych inwestycji drogowych, ciągły brak możliwości 
dokończenia przebudowy stawu, wydatki niewygasające) i podkreślił, że budżet miasta jest bardzo 
racjonalne gospodarowany. 
 
1. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie o przedłożonym przez 
Burmistrza Miasta Podkowa Leśna sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb przekazał informacje o pozytywnej opinii RIO ws. sprawozdania z 
wykonania budżetu Miasta Podkowa Leśna za 2023 rok wyrażonej w uchwale Nr 3.e./5/2024 Składu 
Orzekającego RIO z dnia 6 marca 2024 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta 
Podkowa Leśna sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Podkowa Leśna za 2023 rok. Uchwała 
RIO została również wyświetlona na ekranie i stanowi załącznik Nr 4 do protokołu z sesji.  
 
2. Dyskusja 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb zaprosił radnych do udziału w dyskusji. Przypomniał przy tym, że część 
dyskusji odbyła się już w ramach debaty nad Raportem o stanie Miasta. 
Radny W. Żółtowski zapytał: 
- czy miastu, w odróżnieniu do roku poprzedniego, przekazane zostały wszystkie planowane 
przychody z tytułu rozliczenia PITów, 
- o finansowanie inwestycji drogowych (wkład własny a dofinansowania), 
- o wypłacalność najemców majątku miasta (wzrost zadłużenia z 5 do 15 tys. zł). 
Na pytania radnego odpowiedzi udzielili Burmistrz Miasta A. Tusiński i Skarbnik Miasta A. Czarnecka. 
Burmistrz podkreślił także, że cieszy się, że w tej kadencji prawie całkowicie udało się spłacić 
większość zaciągniętych kiedyś przez miasto długów. 
 
3. Głosowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2023 
rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. Projekt uchwały wyświetlono na 
ekranie. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Edyta Barucka, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina Likhtarovich, Bożena 
Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech 
Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Małgorzata Łaskarzewska 
NIEOBECNI (1) 
Paweł Dziekański 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 464/LXIII/2024. 
 
X. Absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok 
 
1. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Miasta Podkowa Leśna za 2023 rok 
 
W imieniu nieobecnego na sesji Przewodniczącego KR, wniosek KR z dnia 18 marca 2024 r. ws. 
udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta za 2023 rok, przedstawił członek KR W. Sancewicz. 
Wniosek wyświetlono także na ekranie i stanowi on załącznik Nr 5 do protokołu z sesji.  
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2. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie o przedłożonym przez 
Komisję Rewizyjną Rady Miasta Podkowa Leśna wniosku w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi z tytułu wykonania budżetu miasta za 2023 rok 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb przekazał informacje o pozytywnej opinii RIO nt. wniosku 
absolutoryjnego KR wyrażonej w uchwale Nr 3.f.1/4/2024 Składu Orzekającego RIO z dnia 27 marca 
2024 r. w sprawie zaopiniowania wniosku KR w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta 
Podkowa Leśna za 2023 rok. Uchwała RIO została również wyświetlona na ekranie i stanowi 
załącznik Nr 6 do protokołu z sesji. 
 
3. Dyskusja 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb zaprosił radnych do udziału w dyskusji.  
Radny W. Żółtowski podkreślił, że przedstawiany radnym do zmian budżet miasta był zawsze bardzo 
klarownie przez Panią Skarbnik omawiany i prezentowany. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
4. Głosowanie projektu uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za  
2023 rok 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. Projekt uchwały był 
wyświetlony na ekranie. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Edyta Barucka, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina Likhtarovich, Bożena 
Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech 
Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Małgorzata Łaskarzewska 
NIEOBECNI (1) 
Paweł Dziekański 

Przewodniczący RM M. Gołąb podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - 
uchwała Nr 465/LXIII/2024. 
 
Burmistrz Miasta A. Tusiński podziękował za udzielone po raz dziesiąty absolutorium. Podkreślił, że 
jest to efekt pracy zespołowej. Podziękował także mieszkańcom za cenne uwagi. 
 
Przewodniczący RM poinformował, że osobiście do nowej RM złoży wniosek o uhonorowanie 
Państwa Katarzyny i Artura Tusińskich tytułem Honorowy Obywatel Miasta.  
 
XI. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miasta z działalności Rady Miasta w toku kadencji 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb powiedział, że VIII kadencja RM miała unikalny wymiar. Złożyło się na 
to kilka kwestii: 
- po raz pierwszy w historii III RP kadencja RM oraz Burmistrza miały trwać 5 lat, 
- władzom Miasta trzeba było się zmierzyć z problemami związanymi z pandemią COVID 19, 
- 24 lutego 2022r. rozpoczęła się pełnowymiarowa inwazja Rosji na Ukrainę, w wyniku czego władze 
rządowe i samorządowe musiały się zmierzyć z zadaniem przyjęcia uchodźców ukraińskich, 
- kadencja RM i Burmistrza zostały przedłużone o pół roku - do 30 kwietnia 2024 r. 
Całe sprawozdanie opracowane na zakończenie kadencji RM 2018-2024 zamieszczone jest w BIP 
Miasta i stanowi załącznik Nr 7 do protokołu z sesji. 
 
XII. Uroczyste zakończenie kadencji 2018-2024 
 
Punkt ten poświęcony był przemówieniom Burmistrza Miasta i poszczególnych Radnych oraz 
podziękowaniom składnym Burmistrzowi i Radnym.  
Burmistrz podkreślił, że była to trudna organizacyjnie, ale bardzo dobra kadencja. Podziękował także 
za współpracę jednostkom organizacyjnym miasta.  
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XIII.  Zamknięcie sesji 
 
O godz. 21.07 Przewodniczący RM M. Gołąb podziękował wszystkim za udział w obradach i zamknął 
LXIII sesję Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji. 
 
 
 
 
Sesja była transmitowana on-line. Transmisje sesji udostępniane są na kanale YouTube  
pn. „Miasto Podkowa Leśna” - adres:  
https://www.youtube.com/channel/UCvAVZWcNfr_Ya1teWYYHTaw - link udostępniony jest na stronie 
internetowej miasta oraz w BIP Miasta. 
Nagranie audio-video zamieszczone jest na stronie na podkowalesna.esesja.pl, w BIP Miasta oraz 
poprzez odnośnik na stronie internetowej miasta. 
Wyniki głosowań imiennych były wyświetlane na ekranie w sali obrad. 
Podjęte uchwały wraz z imiennymi wykazami głosowań znajdują się w biurze Rady Miasta  
i są zamieszczone w BIP Miasta oraz na stronie podkowalesna.esesja.pl.  
Na sali obrad umieszczono informację o ochronie danych osobowych. Klauzulę wyświetlono także na 
ekranie i odczytano na początku sesji. 
 
 
 
          Protokołowała:       Obradom przewodniczył:  
            Beata Krupa              Michał Gołąb  

       /-/            /-/ 
    Gł. Specjalista w Ref. OSO            Przewodniczący  
Urzędu Miasta Podkowa Leśna              Rady Miasta Podkowa Leśna 
 
 
 
 
Wyjaśnienie skrótów: 

RM – Rada Miasta Podkowa Leśna 
UM – Urząd Miasta Podkowa Leśna 
KR – Komisja Rewizyjna  
KSWiP – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
KGiR – Komisja Gospodarki i Rozwoju  
KSS – Komisja Spraw Społecznych 
BIP – Biuletyn Informacji Publicznej  
WPF – Wieloletnia Prognoza Finansowa 
Ref. OSO – Referat Organizacyjny i Spraw Obywatelskich Urzędu Miasta Podkowa Leśna 
RIO – Regionalna Izba Obrachunkowa w Warszawie  

 
 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności radnych na sesji 
2. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
3. Prezentacja nt. Raportu o stanie Miasta Podkowa Leśna w 2023 roku 
4. Opinia RIO z dnia 6 marca 2024 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta 

sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta za 2023 rok 
5. Wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 18 marca 2024 r. ws. udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Miasta za 2023 rok 
6. Opinia RIO z dnia 27 marca 2024 r. w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej w 

sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta za 2023 rok 
7. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miasta z działalności Rady Miasta w toku kadencji 

 
 
 
 


